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Referat af Hillerød Seniorråds møde nummer 5 den 29. juni 2023 

 

Deltagere: Kirsten Blæsgaard, Mariane Petersen, Harald Knudsen, Knud List  

Larsen og Niels-Peter Thoms. 

Afbud fra: Niels Bang-Ebbestrup, Jan Yde og Lasse Asp. 

 

Mødets forma l var at afslutte første halva rs arbejde i Seniorra det og se frem pa  

den kommende opgaver med at organisere arbejdet pa  en mere hensigtsmæssig 

form, herunder drøfte principper for høringssvar til budget for Hillerød 

Kommune 2024-2027. Til sidste punkt havde Ældrechef Hella Obel givet tilsagn 

om at forklare procedurer pa  Seniorra dets møde.  

 

Dagsorden for mødet: 
 

Kl. 09:30 Siden sidst - bordet rundt, herunder økonomi og Årshjul 30 min 

Kl. 10:00 Nyt fra Hjemmepleje og plejecentre 30 min 

Kl. 10:30 Forberedelse til møde med Hella Obel 30 min 

Kl. 11:00 Møde med Hella Obel 60 min 

Kl. 12:15 Frokost 

 

ad. Siden sidst – bordet rundt 

Seniorra det har fa et en ny procedure for ha ndtering af opgaven med at svare pa  

høringssager, som blandt andet indebærer at Ældre og Sundhed udsender 

høringssager til alle medlemmer af Seniorra det og ikke som tidligere kun til 

formanden for ra det. Medlemmerne skal indarbejde en ny ma de procedure for 

modtagelse af høringssagen pa , sa  det undga s at der sendes spørgsma l og 

kommentarer pa  tværs af ra det med Merete som cc. Derfor skal medlemmerne 
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gemme e-mail og bilag pa  egen computer og oprette en ny e-mail med 

modtagere i Seniorra det. Pa  den ma de kommer Merete ikke med som cc. 

 

Bordet rundt betød diskussion af blandt andet en samtale om plejecentre. 

Herunder det forhold, at nogle borgere, som bliver visiteret til en 

plejehjemsplads er sa  da rlige og gamle, at de ikke magter skiftet fra egen bolig til 

en lejlighed pa  et plejecenter. De dør kort tid efter og der kommer en ny beboer. 

Plejecentre er en vigtig del af Hillerøds økonomi da den største post pa  budgettet 

er medarbejdere. Der har været forskellige udsendelser pa  TV om forhold pa  

plejehjem, nogle med skjult kamera. Disse udsendelser har vist hvor sa rbare 

medarbejdere kan være og at de dermed optræder uhensigtsmæssigt over for de 

mennesker, som de er ansat til at tage vare pa  og pleje. Det Nationale 

Forskningscenter for Arbejdsmiljø forsker heri og Seniorra det kan kun anbefale 

at der gøres en indsats for at styrke medarbejdere, som skal yde omsorg over for 

svage borgere ved blandt andet supervision og professionel terapi.  

 

Hillerød Kommunes plejecentre tæller; 

- A lholmhjemmet 

- Sofienborg 

- Skovhuset 

- Skanselyet 

- Lions Park 

- Bauneparken i Skævinge. 

 

Seniorra det bør ma ske have et udvalg for til at drøfte forhold for plejehjemmene 

og dermed forbedre den indsats vi kan gøre for at øge kvaliteten arbejdsmiljøet 

pa  centrene og af plejen generelt.  
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Der kom et spørgsma l om Seniorra det kan fa  mulighed for at være med til tilsyn 

pa  plejehjem. Spørgsma let bringes videre til Ældrechefen senere pa  mødet. 

 

I forbindelse med etablering af særlige bebyggelser for ældre, blev det foresla et 

at civilsamfundet ogsa  har en rolle at spille. For eksempel at kontakte de borger i 

opgangen, man ikke har set længe. Ringe pa  og spørge hvordan det ga r. Og om 

der er noget man kan gøre? Vise interesse for andre mennesker. 

  

For sa  vidt anga r Seniorra dets økonomi, er den øjeblikkelige beholdning pa  

77.342 kroner. Herfra trækkes frokosten.   

 

Dialogen pa  mødet ledte os igennem punkterne bordet rundt, nyt fra 

Hjemmeplejen og Plejecentre samt forberedelse til mødet med Hella Obel. 

 

ad Møde med Hella Obel 

Hella gennemgik budgetoplægget og fortalte om a rscyklus, hvor der tales 

kommunal økonomi i elleve ud af tov ma neder. Kun januar er uden direkte 

økonomidrøftelser i byra det og forvaltningen:  

- I maj begynder budgetarbejdet.  

- Hen over sommeren arbejdes med fagomra dernes økonomi og forslag til 

justeringer 

- I september er forhandlinger og budget weekender, som oftest munder ud i et 

forlig om økonomien 

- I oktober finder den sidste behandling sted.  

- Budgettet godkendes. 

 

Hillerød Kommune har omkring 1000 borgere, som modtager hjemmepleje. 

Samme niveau som 2015.  
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Hella forklarede opbygningen af budgetmaterialet finansieringsforslag, 

aktivitetsudvidelser, anlægsønsker og fagudvalgenes indstilling til 1. behandling 

2024-2027.  

 

Hen over bordet førte samtalen omkring: 

- selvstyrende teams 

- ældreboliger, seniorfælleskaber 

- plejehjem og rammebudget (besparelse pa  3,5 mio. kr.) 

- ensomhedsmidler 

- dagcentre – for borgere i eget hjem 

- aflastning – fem familier dels om en plejebolig pa  skift 

- sundhedscenter budget 

- støttestrømper – som i øvrigt afventer politiske kontakter 

- ventetider pa  hjælpemidler 

- digitale skærmløsninger 

- rehabilitering 

- tilsyn med deltagelse af Seniorra det. 

 

Tak til Hella for den udførlige gennemgang. Seniorra det besluttede at mødes den 

14. august 2023 i Grønnegadecentret for at drøfte og formulere høringssvar til 

budget 2024-2027. 

 

God sommer og pa  genhør. 

2023.06.30 Revideret 2023.07.07 Niels-Peter 
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